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JEGYZŐKÖNYV 
 

A MAGYAR TEÁTRUMI TÁRSASÁG KÖZHASZNÚ EGYESÜLET 1/2020. KÖZGYŰLÉSÉRŐL 
 
 
A közgyűlés időpontja: 2020. szeptember 14. hétfő, 10:00 óra 
Házigazdája és helyszíne: Nemzeti Táncszínház, 1024 Budapest, Kis Rókus u. 16-20. 
Jelen vannak: a mellékelt jelenléti ív szerinti tagok és meghívottak. 
  
Szabó László köszöntötte a résztvevőket, megállapította, hogy a tagok állandó létszáma 
76, a közgyűlés a jelenlévő 54 mandátummal határozatképes, a közgyűlés 
megtartásának törvényes akadálya nincs.  
 
A közgyűlés levezető elnökének nyílt szavazással, egyhangúlag megválasztotta Szabó 
Lászlót, jegyzőkönyv hitelesítőinek Németh Kristófot és Zsuráfszky Zoltánt, 
jegyzőkönyvvezetőnek Lappints Esztert. A közgyűlés egyhangúlag elfogadta a következő 
napirendi pontokat: 
 
 
A KÖZGYŰLÉS NAPIRENDJE: 
1. napirendi pont: A 2019. évi mérleg, közhasznúsági jelentés és a 2020-as éves terv 

elfogadása  
2. napirendi pont: Tájékoztatás és döntéshozás a tagfelvételi kérelmekről és tagozati 

besorolásokról 
3. napirendi pont: Alapszabály módosítás: az online elnökségi ülések és közgyűlések 

lehetőségének beiktatása az alapszabályba 
4. napirendi pont: Egyebek 

 
            
 
1. NAPIRENDI PONT:  
A 2019. ÉVI MÉRLEG, KÖZHASZNÚSÁGI JELENTÉS ÉS A 2020-AS ÉVES TERV ELFOGADÁSA 
Szabó László elmondta, hogy a tavaszi járványügyi veszélyhelyzetben elmaradt közgyűlés 
szavazásának helyettesítéseképpen – az erre vonatkozó jogszabályoknak megfelelően – a 
beszámoló anyagokat a Felügyelőbizottság jóváhagyó elfogadása után az elnökség is 
elfogadta, azzal a kitétellel, hogy a veszélyhelyzet végének kihirdetése után 90 napon 
belül a közgyűlés elé kerülnek ugyanezen anyagok.  
A közgyűlés megtárgyalta a 2019-es évi pénzügyi beszámoló anyagokat, és egyhangú 
szavazással elfogadta azt.  
A közgyűlés megtárgyalta a 2019-es évi a 2019-es évi közhasznúsági jelentést, és 
egyhangú szavazással elfogadta azt. 
A közgyűlés megtárgyalta a 2020-as évi költségvetést és egyhangú szavazással elfogadta 
azt. 
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2. NAPIRENDI PONT:  
TÁJÉKOZTATÁS ÉS DÖNTÉSHOZÁS A TAGFELVÉTELI KÉRELMEKRŐL ÉS TAGOZATI BESOROLÁSOKRÓL 
Szabó László az alábbiak szerint ismertette az elnökség által támogatott 
tagjelentkezéseket és felkérte a jelölteket a bemutatkozásra.  
 
Duna Palota Nonprofit Kft. (1051 Budapest, Zrínyi utca 5.) – képviseli: Bába Szilvia 
2. Déryné Nonprofit Kft. (1095 Budapest, Bajor Gizi park 1.) – képviseli: Kis Domonkos 
Márk 
3. Margitszigeti Szabadtéri Színház (1007 Budapest, Margitsziget, Szabadtéri Színpad 
és Víztorony 23800/3 hrsz) – Bán Teodóra 
 
 
Határozat a 2. napirendi ponthoz 1/2020/1. 
Szabó László elmondta, hogy új tag felvételéhez a közgyűlésen jelenlevő tagok 
kétharmadának támogató szavazata szükséges. Létszámellenőrzés után kiderült, hogy 
időközben 57-re emelkedett a teremben jelen lévő, szavazati mandátummal rendelkező 
tagok száma, akik a következők szerint határoztak: 
 
A Magyar Teátrumi Társaság közgyűlése egyhangúlag, ellenszavazat nélkül támogatta a 
Duna Palota Nonprofit Kft. tagfelvételi kérelmét, a Budapesti Színházak Tagozatába 
sorolva azt.  
A Magyar Teátrumi Társaság közgyűlése egyhangúlag, ellenszavazat nélkül támogatta a 
Déryné Nonprofit Kft. tagfelvételi kérelmét, a Szakmai Szervezetek Tagozatába sorolva 
azt.  
A Magyar Teátrumi Társaság közgyűlése egyhangúlag, ellenszavazat nélkül támogatta a 
Margitszigeti Szabadtéri Színház tagfelvételi kérelmét, a Szabadtéri Színházak 
Tagozatába sorolva azt.  
 
A határozatnak megfelelően a Magyar Teátrumi Társaság Közhasznú Egyesület 
taglétszáma 76-ról 79-re változott, amelyből az jelen van 60 tag. 
A taglista módosításáról a titkárság gondoskodik. 
 
 
3. NAPIRENDI PONT:  
ALAPSZABÁLY MÓDOSÍTÁS: AZ ONLINE ELNÖKSÉGI ÜLÉSEK ÉS KÖZGYŰLÉSEK LEHETŐSÉGÉNEK 

BEIKTATÁSA AZ ALAPSZABÁLYBA 
 
Szabó László részletesen ismertette a Közgyűlés, illetve az egyesület egyéb döntéshozó 
szervei üléseinek online lebonyolítására vonatkozó szabályokat és azok technikai 
feltételeit.  
A közgyűlés egyhangúlag megszavazta, hogy alapszabályba iktassák a gyűlések online 
megtartásának lehetőségét, illetve mellékletként bekerüljön az alapszabályba azok 
technikai lebonyolításának leírása is.  
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4. NAPIRENDI PONT:  
EGYEBEK 
 
Nemcsák Károly a KATA-s adózású színházi foglalkoztatottság pénzügyi 
vonatkozásainak problémás voltát vetette fel témaként. Pataki András alelnök utalt a 
jogalkotó azon szándékára, hogy ezek a színházi munkatársak alkalmazotti jogviszonyba 
kerüljenek. Nemcsák Károly hangsúlyozta, hogy a színházak maximálisan egyetértenek 
ezzel az elvvel, a szükséges forrásokat kell megtalálni a megvalósításhoz. Sipos Imre, a 
Bartók Kamaraszínház művészeti vezetője felvetette, hogy a kiemelt és nemzeti kiemelt 
színházak kérhetnék a hárommillió forintos határ megemelését. Forgách Péter az 
elhangzottakat megerősítve elmondta, hogy művészeik kivétel nélkül megbízási 
szerződéssel dolgoznak, ami a járványügyi veszélyhelyzetben több hónapnyi 
bevételkiesést jelentett a számukra, így a céllal teljesen egyetértenek, de a mögöttes 
bértömeg megteremtése nagyon komoly problémát jelent. Szabó Ágnes alelnök asszony 
kiegészítette a problémakört az érvényes számlaképesség feltételeinek hiányosságaival 
is. Zalán János javasolta egy munkacsoport felállítását egy lehetséges javaslatcsomag 
összeállítására, a javaslatot Vidnyánszky Attila elnök úr támogatta. Darvasi Ilona azzal 
egészítette ki a javaslatot, hogy a munkacsoportban mindenképpen legyen jelen egy 
pénzügyi- és adószakértő, aki a területet nem csak munkáltatói, illetve munkavállalói 
oldalról ismeri. 
 
Bonecz Ervin elmondta, hogy a 90 decibel project és a József Attila Színház közös 
szervezésében „A színház mindenkié?!” címmel tartanak workshopot az érzékeny 
színházért 2020. szeptember 21.-én 9:00 órától, ahová szeretettel invitálta a Társaság 
tagjait.  
 
Seregi Zoltán azt javasolta, hogy a Színház- és Filmművészeti Egyetemen kialakult 
helyzet kapcsán a Társaság fogalmazzon meg közös állásfoglalást. Vidnyánszky elnök úr 
kétségeinek adott hangot, hangsúlyozva, hogy a Társaság mindig is megadta a tagoknak 
az egyéni döntés szabadságát, ami ebben a kényes kérdésben különösen fontos lenne, 
ezért az adott, rendkívül összetett helyzetben nem támogatja egy ilyen közös állásfoglalás 
megszületését. A kérdéshez hozzászólt többek között Szabó Ágnes alelnök asszony, 
Zsuráfszky Zoltán, Sipos Imre, Vasvári Csaba, Rázga Miklós, Németh Kristóf, Venczel 
Valentin, Zalán János, Pataki András alelnök úr, Novák János, Horányi László, Bán 
Teodóra, Herczeg Tamás, Benkő Nóra, Kancsár Orsolya, Andrássy Attila, Sebők Péter, 
Darvasi Ilona, Kiss József, Várszegi Tibor, Nemcsák Károly, Berzsenyi Bellaagh Ádám, 
Kelemen Csaba, Seregi Zoltán, Elek Tibor, Kiss B. Attila Török Jolán. 
A megszólalók egy része szorgalmazta, hogy a tagság fogalmazzon meg egy, kifejezetten a 
párbeszédre és az együttműködésre felhívó nyilatkozatot, felajánlva az MTT 
tapasztalatait mindezek előmozdítására. Egy szövegjavaslat a téma megvitatása kapcsán 
a helyszínen meg is született, ám a nyilatkozat kiadásáról szóló vita lezárásaképpen 
Vidnyánszky Attila ismét arra kérte a jelenlévőket, hogy a Társaság ne adja ki azt, 
bármennyire is egyetért a megfogalmazottakkal, így a közgyűlés elvetette az állásfoglalás 
közzétételét. 
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Seregi Zoltán beszámolt a tagságnak arról a fertőtlenítő hatású UV lámpa 
berendezésről, amelyet a békéscsabai Jókai Színházban működésbe állítottak, és amelyet 
minden tagnak ajánl beszerzésre.  
 
A levezető elnök a közgyűlésen megjelent tagoknak megköszönte a részvételt, a Nemzeti 
Táncszínháznak az ülést eredményesnek nyilvánította és bezárta.  
 
 
K.m.f. 
 
 
 
 
 

Szabó László  
levezető elnök 

 
 
 
 
     

Németh Kristóf              Zsuráfszky Zoltán 
                               jk. hitelesítő        jk. hitelesítő 
 
 
 
 
A jegyzőkönyvi kivonatot készítette: Lappints Eszter 
 


